

4 . A family is very important to everyone. A strong family can help people feel good. It can also help make a better (更好的) world. Today both parents and children are busy, so they spend only a little time together every day. There are often lots of problems between parents and children. To let people know that the family is everything, the UN started the International Day of Families (国际家庭日) in 1994. The International Day of Families is on May 15th every year. People in many countries celebrate (庆祝) the day with their family. They do many things, like having dinner together or having a talk with each other.

The International Day of Families is also a time to talk about family problems all over the world. But people in some places think that's not enough. So they have their Family Day. Children don't go to school on that day. They stay at home and spend time with their families. They always have a good time and become closer.

1. From the text, what can help people feel good?

2. Why do parents and children spend only a little time together every day?

3. When is the International Day of Families?

4. What do people think of the International Day of Families in the last paragraph?

5. 将短文中画线句子翻译成中文。

整体分析： 文章大意：本文为说明文，围绕家庭重要性、家庭日及家庭相处展开，展现家庭关联与意义。

参考答案与解析

答案: 1. A strong family can help people feel good., 2. Because both parents and children are busy., 3. The International Day of Families is on May 15th every year., 4. People in some places think that the International Day of Families is not enough, so they have their own Family Day., 5. 孩子们那一天不上学，他们待在家里和家人共度时光。

解析:

这道题考察学生对文章内容的理解，要求根据文中的信息进行提问和回答。每个问题的答案都可以直接从文章中找到。

第1题和第2题是直接从文中提取信息，分别回答家庭的作用和父母与孩子相处的时间少的原因。

第3题直接提到了国际家庭日的日期。

第4题描述了部分地区对国际家庭日的看法，认为它不足以解决家庭问题，因此他们设立了自己的家庭日。

第5题考察了翻译能力，要求学生将文中的句子准确翻译成中文。

考点总结: 阅读理解与信息提取，翻译能力